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Udarbejdelse af spørgsmål til Voksenudredningsmetoden (VUM)  

23/11076 Åben Sag 

Sagsgang 

HR  

Sagsfremstilling 

På Handicaprådets møde den 4. september 2024 deltog Socialchef Marie-Louise Eskerod Ifversen 

og leder af Myndigheds- og Visitationsafdelingen Stine Pedersen, hvor de holdt et kort oplæg om 

Voksenudredningsmetoden og dens brug i Norddjurs Kommune. 

 

Det blev besluttet, at Handicaprådet på dette møde skal drøfte og udarbejde spørgsmål til 

Voksenudredningsmetoden. Spørgsmålene, der udarbejdes, skal alene bruges som forberedelse til 

det næste besøg af Socialchefen og leder i Myndigheds- og Visitationsafdelingen, der planlægges til 

et fremtidigt møde i Handicaprådet. 

Økonomiske konsekvenser 

Punktet har ingen økonomiske konsekvenser. 

Indstilling 

Formanden indstiller, at Handicaprådet drøfter og udarbejder spørgsmål til 

Voksenudredningsmetoden. 

Beslutning i Handicaprådet den 03-10-2024 

Handicaprådet har på mødet drøftet og udarbejdet følgende spørgsmål vedr. 

Voksenudredningsmetoden (VUM).  

 

Spørgsmålene er som følgende: 

1. Har alle udviklingshæmmede i Norddjurs Kommune en VUM? 

2. Hvordan inddrages borgerne i processen mod godkendelse af VUM? 

3. Hvordan inddrages de pårørende i processen? 

4. Hvordan spørges der ind til borgernes behov? 

5. Hvor mange borgere giver udtryk for, at de ønsker mere ledsagelse?  
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6. I hvor mange VUM er der sat et timetal eller kontant beløb, som kræves for at opfylde 

ønsket?  

7. Handicaprådet har erfaret, at nogle pårørende ikke er bekendt med VUM. Er det korrekt, og 

i så fald hvordan kan det være? 

8. Flere ministre har sendt besked til kommunerne omkring behovet for ledsagelse til kultur og 

motion, og at det forventes, at alle kommuner rent budgetmæssigt sætter penge af til de 

enkelte borgeres behov for ledsagelse. Hvordan tilgodeser Norddjurs Kommune disse 

borgere? Hvordan forholder Norddjurs Kommune sig til dette?   

9. Når normeringen evalueres, er der så eksempler på, at enkelte borgeres VUM udtrykker et 

tillæg til opgaven, der lægges oveni institutionens normering? 

10. Hvem tager initiativ til, at der bliver fulgt op på borgerens VUM, og hvor tit gøres dette? 

11. Forventes det, at man går væk fra brugen af VUM, når BUM vil blive introduceret? 

 

Fraværende: 

Jytte Schmidt (F) 

Karoline Bergkvist Søgaard (A) 

Morten Friis Heidemann (V) 

Sebastian Halkjær-Grauert (I) 

Maria Bjerregaard 

 

Bilag: 
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